
 Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXIV/2020 

XXIV Sesja Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 30 grudnia 2020 roku 

 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:01 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3. Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10. Albin Misiuk 

11. Stanisław Olszewski 

12. Jerzy Onacik 

13. Jerzy Pac 

14. Lucyna Tkaczuk 

15. Anatol Grzegorz Tymiński 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym w związku   z 

§ 23 ust. 9 Statutu Gminy Bielsk Podlaski Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI otworzył XXIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Poinformował, iż w związku z 

istniejącą sytuacją związaną ze stanem epidemii, Sesja Rady Gminy Bielsk Podlaski odbywa się z 

wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość – w trybie zdalnym. Zgodnie z 

obowiązującym prawem, przypominam o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych osobowych 

w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. 

Poinformował, że sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej 

gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną odpowiedzialność za 

ich upublicznienie. Głosowania radnych będą się odbywały za pomocą tabletów. 

Zwrócił się do radnych o potwierdzenie kworum poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na 

tablecie. Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdził obecność 15 

radnych, co stanowi kworum do prowadzenia obrad rady gminy i podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Przewodniczący przywitał serdecznie wszystkich radnych, Panią Wójt Raisę Rajecką, Zastępcę 

Wójta Pana Anatola Filipiuka, Skarbnika Gminy Panią Nadzieję Sokołowską oraz pracowników 



Urzędu Gminy. 

Lista obecności gości stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu dzisiejszej sesji, stanowiące Załącznik Nr 3 do protokołu, wraz z 

propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. Materiały będące przedmiotem dzisiejszej sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy 

zaopiniowane przez Komisje Rady Gminy na posiedzeniach w dniach 22 i 28 grudnia br. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2020 r. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2020 – 2029. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 2021. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (……) z dnia 7 grudnia 2020 r. na  

zaniechanie przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 
13. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II 

półrocze 2020 roku. 

14. Powzięcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

15. Powzięcie uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 

rok. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 27 listopada 2020 r. do dnia 29 grudnia 2020 r. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący zapytał, czy są propozycje wprowadzenia zmian w porządku sesji? 

Wobec braku zgłoszeń propozycji, zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 



Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Porządek obrad XXIV Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2020 r. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że protokół z XXIII Sesji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2020 r. został sporządzony, doręczony radnym w formie 

elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. Radni nie zgłosili na piśmie 

uwag do protokołu. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2020 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Protokół z XXIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2020 r. został przyjęty. 

 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2020 – 2029. 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych zmian - stanowiący Załącznik Nr 4 do 

protokołu oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do przedłożonego projektu zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Z uwagi na brak pytań poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 

na lata 2020 – 2029. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/171/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2020 

– 2029 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych zmian - stanowiący Załącznik Nr 6 do 

protokołu oraz projekt uchwały w tej sprawie, wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. 



Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do przedłożonego projektu zmian. Przewodniczący 

STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał radnych, czy są uwagi do projektu uchwały? W związku z 

brakiem pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/172/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2021 – 2028. 

Zarządzenie Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 13 listopada 2020 r. w sprawie WPF na lata 2021-

2028 – stanowiące Załącznik Nr 8 do protokołu, zostało przekazane radnym w odpowiednim 

terminie umożliwiającym zapoznanie się z materiałem. W dniu 23 listopada br. Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Białymstoku wydała pozytywną opinię o przedłożonym projekcie. Wniosek 

Wójta Gminy w tej sprawie stanowiący Załącznik Nr 9 do protokołu wraz z projektem uchwały 

wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono, 

więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2021 – 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/173/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2021 – 2028 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 



7. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 2021. 

Zarządzenie Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 13 listopada 2020 r. w sprawie projektu budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok – stanowiące Załącznik Nr 11 zostało przekazane radnym w 

odpowiednim terminie umożliwiającym zapoznanie się z projektem.  

Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w dniu 23 listopada br. Regionalna 

Izba Obrachunkowa w Białymstoku wydała pozytywną opinię o przedłożonym projekcie. Dodał 

też, że w dniu 8 grudnia br. odbyły się posiedzenia Komisji Rady Gminy w celu zaopiniowania 

przedłożonego projektu budżetu. Radni w trakcie dyskusji zgłaszali swoje uwagi, a następnie 

wyrazili opinię w głosowaniu, i tak: 

● Komisja Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – zaopiniowała projekt budżetu 

pozytywnie (większością głosów); 

● Komisja Rewizyjna również zaopiniowała projekt budżetu pozytywnie (większością głosów); 

● Komisja Oświaty i Spraw Społecznych wydała opinię negatywną. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż wniosek Wójta Gminy w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok – stanowiący Załącznik Nr 12 do protokołu wszyscy radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Poprosił Panią Wójt Raisę Rajecką o przedstawienie budżetu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła projekt budżetu gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok: 

- dochody budżetu wynoszą 31.919.838 zł, zaś wydatki budżetu to kwota 33.519.838 zł, 

- w budżecie tworzy się rezerwę: ogólną – 91.000 zł, celową – 88.480 zł, 

- deficyt budżetu wynosi 1.600.000 zł, który zostanie pokryty w całości przychodami 

pochodzącymi z zaciągniętych kredytów w kwocie 1.600.000 zł, 

- ustala się dochody w wysokości 32.000 zł z tyt. wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 31.000 zł na realizację zadań określonych w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz wydatki w kwocie    

1.000 zł na realizację zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii, 

- ustala się dochody w kwocie 4.000 zł i wydatki w kwocie 910.000 zł w związku z realizacją zadań 

określonych ustawą - Prawo ochrony środowiska, 

- ustala się dochody w kwocie 900.000 zł z tyt. opłat za gospodarowanie odpadami oraz wydatki 

w kwocie 900.000 zł na pokrycie kosztów systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 

określonych w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

Następnie Pani Wójt przedstawiła zadania inwestycyjne, jakie będą realizowane w 2021 roku 

(łączna kwota przewidzianych wydatków to 15.273.758 zł): 

- przejęcie urządzeń wodociągowych, 

- przebudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym i remont kanalizacji 

sanitarnej, 

- przebudowa przepompowni ścieków w Widowie, 

- przebudowa drogi gminnej na odcinku droga powiatowa do wsi Plutycze (ubiegamy się o środki 

z Programu Przebudowy Dróg Lokalnych), 

- przebudowa drogi gminnej, obręb wsi Kożyno (od wsi Kożyno do granicy z gminą), 

- przebudowa drogi gminnej Knorozy – Sobótka (odcinek od Knoroz do cmentarza), 

- wykonanie instalacji gazowej, przyłącze do kotłowni w Szkole Podstawowej w Augustowie, 

- budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego o nawierzchni trawiastej wraz z wykonaniem 

parkingu dla autobusów przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym, 

- dostosowanie budynku świetlicy wiejskiej w Widowie na Centrum Aktywności Lokalnej dla 

dzieci i młodzieży, 

- rewitalizacja wsi Pilipki poprzez modernizację świetlicy wiejskiej wraz z zagospodarowaniem 

terenu, 

- budowa świetlicy wiejskiej we wsi Pietrzykowo Gołąbki (I etap został zakończony, inwestycja  

w cyklu 2-letnim), 



- przebudowa i modernizacja świetlicy wiejskiej we wsi Knorydy, 

- budowa placów zabaw i siłowni zewnętrznych. 

Zadania związane z zakupami inwestycyjnymi to zakup koparki kołowej. Łączna kwota to koszt 

600.000 zł. W 2021 r. planowana do wydania kwota to 200.000 zł, pozostała kwota będzie pokryta 

z budżetu w roku 2022. Inne sprzęty, które posiadamy w Urzędzie zakupywane były w takiej samej 

formie. 

Kwoty dotacji udzielonych z budżetu gminy: 

- Gminna Biblioteka Publiczna w Augustowie – 171.200 zł, 

- Gmina Wyszki – 7.000 zł, 

- Powiat Bielski – 480.350 zł (jeżeli powiat otrzyma środki zewnętrzne, to będziemy dalej 

kontynuować drogę Dubiażyn – Podbiele; kwota 10.350 zł stanowi dofinansowanie do 

komunikacji zbiorowej Bielsk Podlaski – Parcewo-Orla). 

Dofinansowanie jednostek spoza sektora finansów publicznych to: 

- budowa  przydomowych oczyszczalni ścieków - 60.000 zł, 

-  utrzymanie urządzeń melioracji wodnych – 25.000 zł (dofinansowanie dla spółki wodnej). 

Pani Wójt podziękowała radnym, sołtysom, pracownikom, a także współpracującym z Urzędem 

przedsiębiorcom i wykonawcom za współpracę w 2020 roku. Życzyła zdrowia i pomyślności  

w 2021 roku. 

Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował Pani Wójt i zapytał kto chce zabrać 

głos w dyskusji? 

W dyskusji wzięli udział: 

JERZY ONACIK – odniósł się do Statutu naszej gminy, gdzie projekty uchwał są opiniowane przez 

komisje rady. Dzisiaj podjęliśmy już 3 uchwały, ale nie usłyszeliśmy opinii ani 1 komisji. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI odpowiedział, że za każdy razem pyta, czy są 

pytania i uwagi do projektu uchwały. Dlaczego przewodniczący komisji nie zgłaszają się i nie 

wyrażają swojej opinii? Powiedział, że w każdej chwili można prosić o głos i wyrazić swoją opinię. 

JERZY ONACIK – teraz będziemy uchwalać budżet i jest to najważniejszy dokument uchwalany 

przez radę gminy. W imieniu Klubu Radnych Konstruktywni poprosił, aby poszczególne komisje  

przedstawiły swoją opinię. 

STANISŁAW OLSZEWSKI stwierdził, że opinie były na poszczególnych komisjach 

przedstawiane, ale poprosił jeszcze raz przewodniczących komisji o ich przedstawienie. Jako 

pierwszego poprosił Jerzego Chilkiewicza. 

JERZY CHILKIEWICZ za zgodą Przewodniczącego Komisji Pana Andrzeja Borowskiego 

poinformował, że na posiedzeniu komisji nie było żadnych uwag i w imieniu naszej komisji 

wnioskujemy o uchwalenie budżetu na 2021 rok. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – poinformował, że Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

większością głosów wydała negatywną opinię. Dodał, że chciałby przytoczyć kilka uwag, jakie  

wystąpiły na posiedzeniu komisji w trakcie opiniowania budżetu. Dodał też, że część wątpliwości 

na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych rozwiała Pani Wójt. Wymienił 

kilka zastrzeżeń dot. projektu budżetu: 

– kwoty przewidziane na realizację zadań są bardzo wysokie, np. koszt świetlic 

remontowanych waha się w granicach 700-800 tys. zł, przy czym budowa od podstaw 

nowej świetlicy we wsi Pietrzykowo Gołąbki za 500 tys. zł; budowa nowej jest tańsza niż 

remont już istniejącej świetlicy; 

– moja uwaga dotyczyła kosztu budowy boiska przy Szkole Podstawowej w Łubinie 

Kościelnym za kwotę ok. 2.900 mln zł, jest to kwota bardzo wysoka, za taką kwotę można 

wybudować niepełnowymiarową 12/24 salę gimnastyczną; moja propozycja była taka, aby 

poczekać z ujmowaniem kwoty w budżecie do czasu sporządzenia projektu i kosztorysu 

inwestorskiego, gdyż będzie składany wniosek na dofinansowanie inwestycji do 



Ministerstwa Sportu i na tym etapie składania wniosku do Ministerstwa Sportu nie jest 

wymagane zabezpieczenie środków w budżecie gminy; wiem z praktyki, że rozpatrywanie 

wniosku w Ministerstwie Sportu trwa bardzo długo, w tym roku ostatni protokół ukazał się 

8 grudnia, mimo że wniosek składany był w marcu; tak może być z naszym wnioskiem, 

dlatego proponuję ująć kwotę w budżecie na projekt, a nie blokować tak dużych środków 

przez cały rok, nie wiem, czy dostaniemy dofinansowanie, ale na inwestycję raczej w 2021 

r. nie mamy co liczyć; 

– wątpliwości dotyczyły również zakupu koparki kołowej, ale Pani Wójt wyjaśniła i rozwiała 

wątpliwości; 

– podkreślił, że uwagi dotyczyły zbyt wysokich kwot ujętych w projekcie budżetu. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2021 rok. Wysokość dochodów jest mniej 

więcej na poziomie roku 2020, oczywiście chciałoby się więcej, aby wpływy były większe i więcej 

zadań zrealizować. Nie mniej jednak budżet pozwala tylko na to, co przedstawione jest w 

załączniku inwestycyjnym. Zwróciliśmy uwagę, że Gmina Bielsk Podlaski ma 2 szkoły, a 

subwencja oświatowa nam nie wystarcza. W związku z czym z budżetu gminy musimy dokładać 

pieniądze na funkcjonowanie tych szkół. Zasugerował, że trzeba starać się o to, by subwencja 

rządowa była wyższa, żeby starczało   na funkcjonowanie szkół, a pieniądze, które dokładamy do 

szkół moglibyśmy przeznaczyć na cele inwestycyjne. Chcemy, żeby budżet był zrównoważony. 

Deficyt planujemy na kwotę 1.600.000 zł, nie mniej jednak komisja doszła do wniosku, że w razie 

pojawienia się oszczędności w trakcie roku, przeznaczyć je na taki cel, żeby budżet był 

zbilansowany. 

JERZY ONACIK – jako Przewodniczący Klubu Radnych Konstruktywni odniósł się do opinii 

przedstawionych przez Komisje Rady Gminy. Pochwalił Przewodniczącego Komisji Oświaty, że 

przedstawił dużo konkretów, natomiast odniósł się do wypowiedzi Pana Jerzego Chilkiewicza, że 

brak konkretów, opinia pozytywna, a nic z niej nie wynika. Powiedział, że komisje odbyły się 8 

grudnia i przedwczoraj, a to co komisje ustaliły, to dopiero teraz usłyszałem, to świadczy, że radni 

traktują swoje obowiązki na luzie. Poinformował, że opinia Klubu Radnych Konstruktywni 

zostanie przedstawiona w 3 częściach. Na początku przedstawił swoje uwagi: 

– projekt budżetu otrzymaliśmy 13 listopada br. zgodnie z przepisami ustawy; 

– odniósł się do dochodów i wydatków, jak zmieniają się poszczególne kwoty w budżecie w 

porównaniu do roku poprzedniego i przedstawił, że ogółem dochody i wydatki w 2021 r. 

przewiduje się nieznacznie mniejsze, 

– wzrosną dochody z podatków gminnych ok. 400.000 zł, ale zmniejszy się część 

wyrównawcza subwencji i ogólna kwota dotacji dla gminy, 

– wydatki zmniejszą się we wszystkich działach, tylko wydatki na szkoły i utrzymanie 

Urzędu Gminy się zwiększą, które od lat i tak są wysokie, 

– wydatki administracyjne wzrosną o 400.000 zł i wszystko wskazuje na to, że zwiększy się 

zadłużenie gminy; 

Podsumował, że Pani Wójt i niektórzy radni uważają, że warto brać kredyty,  jednak Jego zdaniem 

tylko w sytuacjach kryzysowych, bo dobry gospodarz unika kredytów, ale w naszej gminie, od 

kiedy Wójtem jest Pani Raisa Rajecka, co roku zaciągamy kredyty, a więc już IV kadencję mamy 

kryzys w gminie i końca nie widać. Poinformował, że opinię o inwestycjach przedstawi Jerzy Pac. 

JERZY PAC – powiedział, że najważniejszą sprawą jest realizowanie inwestycji. W krótkim 

wystąpieniu trudno jest powiedzieć o wszystkich sprawach, dlatego przedstawię tylko te 

najważniejsze. Dodał, że nie wiadomo na jakiej podstawie opracowano inwestycje na 2021 rok. 

Poinformował, że Klub Radnych Konstruktywni zwrócił się do Wójta  z wnioskiem o przesłanie 

wszystkich wniosków złożonych do budżetu. Wnioski zostały przesłane, jednakże po odbytym 

posiedzeniu  w dniu 8 grudnia w sprawie opiniowania budżetu gminy na 2021 rok (tylko 4 kopie 



wniosków złożonych do budżetu). Nie wiem, czy inni radni również otrzymali te dokumenty, 

dlatego  poinformował jakie wnioski wpłynęły do Wójta o ujęcie w budżecie gminy  inwestycji: 

-  wniosek z Łubina Kościelnego, to jest mój wniosek na realizację zadania dot. ogrodzenia terenu, 

aby zabezpieczyć przed dewastacją, dofinansowanie remontu drogi powiatowej oraz chodnika we 

wsi, gdzie dzieci chodzą do szkoły, a także remont świetlicy wiejskiej. Zadanie dot. ogrodzenia 

terenu zmieniłem na dofinansowanie zakupu samochodu strażackiego dla OSP ze względu na to, 

iż na 2021 rok nie został wyodrębniony fundusz sołecki. Z uwagi na to, iż inwestycja była 

przewidziana na 3 lata, zrezygnowałem, bo było to bezpodstawne; 

- wniosek z Krzywej wpłynął na zorganizowanie raz w tygodniu komunikacji do Bielska 

Podlaskiego oraz niektóre zadania zgłoszone do Lokalnego Programu Rewitalizacji; 

- wnioski złożył też sołtys 2 wsi Chraboły i Deniski, który prosił o remonty świetlic w tych wsiach. 

Niestety te zadania nie zostały ujęte w projekcie budżetu. Rozumiem, że nie uwzględniono Łubina 

Kościelnego, bo jestem niedobrym sołtysem, ale prośbę sołtysa Chilkiewicza zignorowano 

również. Zwrócił się do Przewodniczącego i Radnych jakie inwestycje proponuje się nam do 

uchwalenia. Zapytał, kto składał wnioski na budowę placów zabaw i siłowni zewnętrznych? 

Wspomniał o drodze Kożyno do granicy z gminą, komu ta inwestycja jest potrzebna. Dodał, że 

ogromne koszty są przeznaczone na świetlicę w Knorydach, Pietrzykowie i Pilipkach. Zapytał, 

dlaczego koszty remontów świetlic są takie drogie? Zasugerował, że może lepiej zbudować nowy 

budynek, czy choćby zakupić kontener biurowo-socjalny z przeznaczeniem na świetlice, tak jak to 

zrobiono we wsi Woronie. Wystarczy mądrze gospodarować, a nie obiecanek składać. Patrząc na 

planowane inwestycje, to można się dziwić czego ten radny Jerzy Pac chce. Największe inwestycje 

planuje się w Łubinie Kościelnym: budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego o nawierzchni 

trawiastej wraz z wykonaniem parkingu dla autobusów przy Szkole Podstawowej za prawie 

2.900.000 zł, przebudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym i remont 

kanalizacji sanitarnej za 5.500.000 zł. Jednak zwróćcie uwagę, że budowa boiska będzie trwała co 

najmniej 2 lata, a nie ma jeszcze nawet projektu, choć ma być zrobiony w tym roku. Podsumował, 

że tak to w naszej gminie z inwestycjami wygląda, a nawet wzięcie kredytu nie pomaga. Porównał 

jeszcze drogę Knorozy - Sobótka, która jest zaplanowana do realizacji w 2021 r. z drogą w Łubinie 

Kościelnym. Jego zdaniem ta droga jest bardziej potrzebna, gdyż tą drogą dzieci chodzą do szkoły. 

ALINA KORSZAK podsumowała wypowiedzi swoich kolegów. Zwróciła uwagę, że radni są  

w większości radnymi wiele lat i na pewno mają potężne doświadczenie jeżeli chodzi  

o opiniowanie budżetu, jednak mam takie poczucie obserwując po 2 latach pracy naszej rady,  

że utraciliśmy umiejętność rozmowy i dyskusji, wychodząc z założenia, że co by się nie działo to 

my idziemy w dobrym i niezmiennym kierunku i że wszystko co w budżecie jest, to ma być i niech 

tak zostanie. Macie większość rację i ja nie krytykuję tego, aczkolwiek chciałabym żebyśmy 

bardziej zaczęli dyskutować na temat tego co się w budżecie zadzieje. Mam wrażenie, że nasze 

rozmowy na posiedzeniach komisji były skąpe, a komisje krótkie. Jest taka myśl, że mamy 

zaopiniować pozytywie i zagłosować za jego przyjęciem. Gdy rozmawiam z kolegami, to tak to 

wygląda. Poinformowała, że jako Klub Radnych Konstruktywni złożyliśmy wniosek, aby  

w budżecie na 2021 r. wyodrębnić środki na zatrudnienie 1 osoby, która zajmowałaby się 

koordynacją wszystkich działań z zakresu kultury na terenie naszej gminy. Szkoda, że nie zostało 

to przedyskutowane i nie zostało ujęte w budżecie, szczególnie w dzisiejszej sytuacji, kiedy mamy 

pandemię nasze dzieci i wnuki siedzą w domach i nic nie robią, widzimy co się z nimi dzieje. 

Świetlice stoją puste, a dobrze by było, gdyby coś się w nich zadziało. Myślę przyszłościowo i 

będę nadal prosić, aby to zostało ujęte, jeżeli nie w tym budżecie, to w następnym roku. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI chciałby uzupełnić swoją wypowiedź, gdyż w trakcie 

wypowiedzi kolegów radnych padała informacja na temat złożonych wniosków. Poinformował, że 

złożył interpelację, żeby w budżecie na 2021 r. przewidzieć środki na remont świetlicy we wsi 

Nałogi, z uwagi na to, że była taka obietnica. Środki, które gmina uzyska ze sprzedaży mienia 



gminnego dawniej mienia wiejskiego zostaną przeznaczone na remont świetlicy. Działka została 

sprzedana. Po mojej interpelacji Pani Wójt wyjaśniła, że środki na remont tej świetlicy znajdują 

się w paragrafie 4270 – zakup usług remontowych. Jestem z tego zadowolony, że te pieniądze są  

i myślę, że jeszcze jakieś dodatkowe się znajdą i w 2021 roku remont zostanie wykonany. 

ANDRZEJ BOROWSKI wypowiedział się na temat przedmówców odnośnie inwestycji. 

Wspomniał jeszcze raz, iż radni mogą decydować o zakresie inwestycji, podając źródło 

finansowania. Wypowiedział się na temat drogi Kożyno do granic naszej gminy. Jeżeli ktoś nie był 

na tym odcinku drogi, wyjaśnił, że jest to odcinek ok.1 km, który pozostał, bo dalsza część jest 

wyasfaltowana. Gmina Czyże o to zadbała kilka lat temu, a do tej pory naszej gminie nie było do 

tej inwestycji spieszno. Jest to inwestycja jak najbardziej zasadna, ponieważ to co się dzieje na tym 

odcinku drogi to koszmar, mieszkańcy mają problem by z niej korzystać. Droga nie nadaje się do 

ruchu, choć ruch jest duży. Sam się o tym przekonałem, gdy we wrześniu kupiłem drewno, które 

było na tym odcinku złożone. Transport był trudny, strach by jakaś część tam na drodze  nie została. 

Uważam, że ta inwestycja powinna być już dawno zrobiona, wówczas, gdy Gmina Czyże ją 

realizowała. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że nie należy rozpatrywać w kategorii, czy ta 

droga jest ważna, czy mniej ważna. Dla poszczególnych radnych ważne są ich drogi, na co dzień 

jeżdżą mieszkańcy wsi i sami radni. Mógłbym wymienić w swoim okręgu wiele dróg, które są o 

wiele ważniejsze niż droga łącząca naszą gminę z drogą Czyże, ale nie chcę w takiej kategorii 

rozpatrywać. Każda droga jest ważna i jak zostanie zrobiona to ktoś będzie z niej korzystać. 

JERZY PAC powiedział, że walczy o drogę nie dla siebie tylko dla dzieci. Proszę pojechać  

i zobaczyć trasę 66 przez którą przechodzą dzieci, nie ma przejścia. Pisałem do Generalnej 

Dyrekcji Dróg odpowiedź była taka, że za mało jest wypadków śmiertelnych. Proponuję, żeby 

swoje dzieci tam przywieźli, niech pochodzą tą drogą, to może się w statystykach odwiesi i zrobią. 

Również wzdłuż drogi powiatowej, tam trzeba chodzić w ubraniach wodoodpornych, nawet przy 

wysiadaniu z autobusu dzieci tak mają, nikt tego nie widzi. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI odniósł się, że to nie jest droga gminna tylko 

powiatowa. Jeżeli powiat ujmie w swoim budżecie, to gmina jak najbardziej będzie przychylna i 

dołoży każdą złotówkę do tej inwestycji. 

JERZY PAC stwierdził, że rozumie, ale są inne drogi powiatowe, które dofinansowujemy i nie  

w takich wysokościach. Na przykład Plutycze, powyżej 2 mln zł oraz inne drogi do których 

dokładaliśmy, choćby wspominana droga Kożyno. Tam się dokłada. To nie jest dla moich dzieci, 

tylko dla wszystkich dzieci dowożonych z okolicznych wsi. 

STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał, czy Pan radny miałby prawo zrobić coś na czyjejś posesji? 

Tak samo gmina nie może zrobić drogi nie swojej, jeżeli powiat będzie to realizował, ujmie w 

swoim budżecie, gmina jak najbardziej dołoży każde pieniądze, jakie będą potrzebne. Gmina nie 

może zrobić tej drogi, bo to nie nasza droga. 

JERZY PAC powiedział, że zna przypadek we własnej wsi, gdzie nie na własnej działce 

zagospodarowany jest teren przez osobę wydzierżawiającą, która nie jest związana z tą działką. 

Widać, że można tak zrobić, a radni nawet o tym nie wiedzą, a powinni wiedzieć. Nawet dzierżawa 

powyżej 3 lat powinna być za zgodą Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI zasugerował, aby złożyć wniosek lub 

interpelację w tej sprawie. 

ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił się do radnego Jerzego Pac, że nie neguje Jego inwestycji. Jest 

za bezpieczeństwem dzieci i to na pierwszym miejscu powinno się o to dbać. Nawiązał do drogi 

Kożyno, o której była mowa, informując, że to nie jest mój teren po prostu tam trafiłem i nie 

myślałem, że są tam takie warunki. Wspomniał również o tym, że wieś Kożyno należy do parafii 

w Klejnikach i dojeżdżanie do tej miejscowości na modlitwę jest bardzo trudne. Oznajmił, że ma 

również obok siebie drogi powiatowe. Chodzę do Starostwa Powiatowego już kilka lat, bo mam 



drogę 3 km z jednego krańca wsi do Hryniewicz Dużych, która w 1/3 roku jest nieprzejezdna. 

Sklepy obwoźne do nas nie dojeżdżają. Kilometr drogi w kierunku Knoroz, która idzie do 19-tki 

jest tragiczna, a korzysta z niej autobus, który wozi dzieci do szkół. Trzeba o tym mówić, ale trzeba 

też czasu i cierpliwości, a nie mieć pretensję, że jak gdzieś robią, a nie u mnie, to żeby nie robili. 

JERZY PAC rozpatrujemy 2 sprawy, sprawy nasze zwykłe codzienne i sprawy bezpieczeństwa 

dzieci, które powinny być na I miejscu. Następną sprawą jest, że na poprzedniej sesji Pani Wójt 

oznajmiła, że będzie u nas kopalnia otwarta, a o drogach się nie mówi. Nie puścimy sprzętu, aby 

dzieci nam nie rozjechali. Gdy otworzą kopalnię to nie będzie stała pusta, tylko zwiększy się ruch. 

STANISŁAW OLSZEWSKI zwrócił się do radnego, przypominając, że gmina dołożyła dla 

Powiatu Bielskiego 10.000 zł na projekt budowy chodnika. 

JERZY ONACIK dodał, że wieś Augustowo leży przy drodze krajowej i wojewódzkiej. Piszę 

pisma, żeby coś zrobiono: chodnik, ścieżkę rowerową, czy też ciąg pieszo-rowerowy. Odpowiedź 

jest taka, że to służy społeczności lokalnej i nie ma tak, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 

wybuduje sama. Taką samą odpowiedź otrzymałem z Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Więcej chętnych do udziału w dyskusji nie było, zatem Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 2021.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/174/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 2021 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego. 
Wniosek Wójta Gminy stanowiący Załącznik Nr 14 do protokołu dotyczy przyznania w 2021 roku 

Powiatowi Bielskiemu dotacji celowej w wysokości 10.350 zł na dofinansowanie kosztów 

organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie powiatu na liniach komunikacyjnych: 

●  Bielsk Podlaski – Parcewo – Wólka – Orla - Krywiatycze,  

● Krywiatycze – Orla – Wólka – Parcewo - Bielsk Podlaski,  

● Bielsk Podlaski - Parcewo – Spiczki – Orla 

● Orla – Spiczki – Parcewo – Bielsk Podlaski. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na posiedzeniach Komisji wniosków nie zgłoszono. 

Zapytał, czy radni mają pytania i uwagi do proponowanego projektu uchwały? W związku z 

brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku 

Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego. 



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna 

Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/175/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

Wniosek Wójta Gminy stanowiący Załącznik Nr 16 do protokołu dotyczy przeznaczenia do 

sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Plutycze oznaczonej nr 

ewidencyjnym 1144/1 o powierzchni 0,3130 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży 

nieruchomości, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 23.990 zł.  

Poinformował, iż na posiedzeniach Komisji wniosków nie zgłoszono. Zapytał, czy są uwagi do 

projektu uchwały? Z uwagi na brak chętnych do wzięcia udziału w dyskusji, poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/176/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok. 



Wniosek Wójta Gminy stanowiący Załącznik Nr 18 do protokołu dotyczy propozycji 

wprowadzenia zmian w programie współpracy przyjętym na Sesji Rady Gminy w dniu 27 listopada 

2020 r. Proponowana zmiana polega na doprecyzowaniu  wskazanych we wniosku treści programu 

zgodnie z zastrzeżeniami organu nadzoru sprawowanego nad działalnością uchwałodawczą 

samorządów województwa podlaskiego. Przewodniczący dodał, że Komisje nie zgłosiły żadnych 

wniosków w tej sprawie. Zapytał o uwagi do projektu uchwały? 

W dyskusji zabrał głos JERZY ONACIK, który odczytał treść części wniosku Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski i zapytał: Jakie zastrzeżenia były konkretnie do naszej uchwały? Czy w budżecie jest 

przewidziane planowanie 15.000 zł dla organizacji i jak będzie realizowana ta uchwała? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała radnemu na zadane pytania. Oznajmiła, że w 

budżecie są zaplanowane środki na realizację programu, natomiast jak będzie realizowany to 

powiedziała, że zgodnie z programem, a informacja zostanie przedstawiona. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/177/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2021 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021. 
Wniosek Wójta Gminy stanowiący Załącznik Nr 20 do protokołu dotyczy programu, który będzie 

realizowany w 2021 roku przez podmioty wymienione w załączniku do projektu uchwały, a 

przewidziane na jego realizację środki finansowe będą pochodziły z opłat uzyskanych za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu w punktach sprzedaży na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. Przewodniczący Rady poinformował, iż na posiedzeniach Komisji wniosków nie 

zgłoszono. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały?  

W dyskusji wzięli udział: 

JERZY PAC powiedział, ze problem jest poważny, a nie było dyskusji na komisjach. Zapytał, czy 

nie warto, aby ten program przedstawiła Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  lub 

dyrektor Generalnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Oznajmił, że my radni nie znamy nawet składu 

tej komisji. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że skład komisji alkoholowej nie zmienia się od lat, za 

wyjątkiem tej zmiany, która nastąpiła kilka lat temu, a polegała na tym, że w skład tej komisji nie 



może wchodzić Wójt jako członek komisji, gdyż wynikało to z ustawy o przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. Jeśli chodzi o działania komisji, to jak wynika z tego programu, skierowane są na 

profilaktykę i przeciwdziałanie alkoholizmowi, dlatego też kierowane były do dzieci i młodzieży 

uczących się w naszych szkołach.  W ramach tego programu organizowane są obozy dla dzieci 

zarówno przez księży prawosławnych jak i katolickich. W tym roku wyglądało to trochę inaczej, 

gdyż mamy obostrzenia w związku z epidemią, dlatego też w 2020 r. tych obozów nie było. 

Jednakże z tych obozów korzysta wiele dzieci, które w swoim programie miały krzewienie „ducha 

trzeźwości”, przy okazji dzieci mogły zobaczyć jakieś ładne miejsca, do których księża zapraszali. 

Pani Wójt powiedziała, że ceni sobie współpracę z księżami i baciuszkami i ma nadzieję, że 2021 

roku takie obozy się odbędą. Oprócz tego działają też świetlice przy parafiach i jeżeli jest potrzeba 

dofinansowania takiej działalności, to oczywiście można z programu skorzystać. Nawiązała też do 

dyrektora wyjaśniając przy tym, że u nas jest Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, ale to nie 

GOPS realizuje ten program, tylko Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Poinformowała, że w naszym budżecie jest zapisana kwota na realizację tego programu i te środku 

znajdują się budżecie gminy. Nie ma tak, że dysponuje nimi Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

gdyż GOPS ma całkiem inne zadania. W skład tej komisji wchodzi psycholog, pedagodzy, policja, 

księża, wszystkie osoby, które mają wpływ na to, co jest złe, aby nie było wykorzystane przez 

nasze dzieci. 

JERZY ONACIK poprosił, o przeczytanie składu komisji. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że skład komisji zostanie 

przedstawiony w wolnych wnioskach i informacjach. Zapytał, kto chce jeszcze zabrać głos  

w dyskusji? W związku z brakiem chętnych poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2021. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/178/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2021 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu 

 

12. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (……….) z dnia 7 grudnia 2020 r. 

na zaniechanie przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 22  do protokołu. Przewodniczący 

poinformował, że skarga dotyczy zaniechania przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski przy wyborze 

Sołtysa Sołectwa Deniski. Dodał, że w dniu 22 grudnia 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski, na którym rozpatrzono skargę. Komisja 

wyraziła opinię, w której uznaje skargę za bezzasadną oraz wnosi o skierowanie jej na sesję Rady 



Gminy w celu jej oddalenia. Opinię Komisji Skarg oraz treść uzasadnienia radni otrzymali wraz z 

projektem uchwały. Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał Przewodniczącą  Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, czy chciałaby zabrać głos w tej sprawie? 

W dyskusji wzięli udział: 

LUCYNA TKACZUK oznajmiła, że stanowisko Komisji zostało przekazane Przewodniczącemu 

Rady Gminy oraz poinformowała, że Komisja większością głosów uznała skargę za bezzasadną. 

ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że chciałby połączyć punkty o organizacjach pozarządowych 

i o skardze. Jak wiemy to się tyczy jednej organizacji, szczególnie Przewodniczącego tej 

organizacji, którego ambicją oprócz pisania skarg chyba nic więcej nie jest. To czas organizacji, 

które mogły się wykazać. W okresie pandemii często słyszymy, że takowe organizacje służą 

społeczeństwu. Uważam, że Stowarzyszenie, które funkcjonuje od wielu lat jest organizacją 

pozarządową nieużytku publicznego. Nieużyteczność tej organizacji, jej logo, mija się z celem w 

życiu publicznym. 
ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – jestem daleki, aby takie sprawy w formie skarg 

rozpatrywać. Każdy popełnia błędy i w tym przypadku również został popełniony błąd. Mamy w 

planie pracy m.in. nowelizację Statutu Gminy. Mój wniosek jest taki, aby doprecyzować również  

Statuty Sołectw, jak należy postępować w przypadku, gdy z danej miejscowości nie ma chętnych 

do tego, aby być sołtysem. Myślę, że takie sytuacje będą się powtarzały. Należy doprecyzować, by 

zgodnie z prawem wybrać sołtysa. Moim zdaniem tu doszło do naruszenia prawa, albo jest zapis 

nieprawidłowy w Statucie Sołectwa, gdyż jednoznacznie jest napisane, że bierne prawo wyborcze 

ma ten, który ma czynne prawo wyborcze. To wynika z kodeksu wyborczego do organów gminy i 

organów sołectw. Jedynie Wójtem może być osoba spoza gminy, natomiast wszyscy inni 

reprezentujący organy, więc radny, sołtys, członek rady sołeckiej muszą mieć czynne prawo 

wyborcze, żeby mieć bierne prawo wyborcze. Aby mieć czynne prawo wyborcze to trzeba być 

stałym mieszkańcem. 

JERZY ONACIK – jego zdaniem każda komisja powinna przedstawić swoją opinię. Powiedział, 

że opinię Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Pan Anatol Grzegorz Tymiński przedstawił bardzo 

jasno i zwięźle, natomiast opinia Pani Lucyny Tkaczuk, Przewodniczącej Skarg, Wniosków 

 i Petycji była za uboga. Uważa, że jeżeli coś odrzucamy, to każda komisja powinna wypracować 

swoje zdanie. 

STANISŁAW OLSZEWSKI Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do wypowiedzi radego 

Jerzego Onacika. Powiedział, że jeżeli Przewodniczący Komisji zechce zabrać głos to poprosi.  

Nie można zmuszać przewodniczących, radnych do zabrania głosu. Zapytał, czy ma Pan coś do 

powiedzenia jako Przewodniczący Klubu Radnych Konstruktywni? Proszę swoją opinię 

przedstawić. 

JERZY ONACIK – odpowiedział, że tak wynika ze Statutu Nic nie wymyślam. 

STANISŁAW OLSZEWSKI powiedział, że nikomu nie broni zabierania głosu. 

ANDRZEJ BOROWSKI opowiedział w skrócie, jaka sytuacja panowała we wsi Deniski. Od lat 

nie było chętnych kandydatów, kto reprezentowałby wieś. Swego czasu pojawił się kandydat, który 

został Sołtysem, jednak nie na długo, gdyż zrezygnował. Przez wiele lat nie mieliśmy 

przedstawiciela tej wsi. Czuliśmy się winni, że jako radni nie zrobiliśmy nic w tym kierunku. Po 

rozmowie z kolegą radnym, zdecydował się zostać Sołtysem i reprezentować tą wieś. Uważam, że 

skarga, iż ktoś został sołtysem w tej sytuacji, mija się z celem. Skarżący mógł to wykorzystać. 

Radny przypomniał, iż Skarżący interesował się tą miejscowością, gdy kandydował jako 

przedstawiciel do rady gminy, chciał być reprezentantem tej wsi w gminie. Nie rozumiem dlaczego 

nie wykorzystał tego „bezkrólewia”. Jeżeli jest tak ambitny powinien zaistnieć.  Najpierw jako 

sołtys zjednać społeczność, a później mógłby startować z takim poparciem jako kandydat na 

radnego. 

JERZY ONACIK zwrócił uwagę na protokół z zebrania wiejskiego, gdzie był kandydat ze wsi 



Deniski na sołtysa, ale wybrany został kto inny. 

LUCYNA TKACZUK dodała, że nie rozpatrywaliśmy skargi czy radny Jerzy Chilkiewicz jako 

sołtys Denisek dobrze zrobił, czy źle zrobił, natomiast skarga dotyczyła Pani Wójt. Dlatego 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. 

Więcej uwag nie zgłoszono, dlatego Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (……) z dnia 7 grudnia 2020 r. na 

zaniechanie przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 

Andrzej Borowski, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (2) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/179/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie rozpoznania skargi Pana (……..) z dnia 7 grudnia 2020 r. na zaniechanie przez 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 

 

13. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II 

półrocze 2020 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że zgodnie z planem 

pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2020 rok, Komisje przedłożyły sprawozdania ze swojej 

działalności za II półrocze br.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 25 do protokołu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 26 do 

protokołu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi Załącznik Nr 27 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedłożone sprawozdania. 

 

14. Powzięcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok stanowi Załącznik Nr 28 do 

protokołu, który wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Został on sporządzony na 

podstawie propozycji Wójta Gminy uwzględniających tematy wynikające z powszechnie 

obowiązujących przepisów prawa oraz uchwał Rady Gminy. Na posiedzeniu  Komisji Oświaty i 

Spraw Społecznych zwrócono się z prośbą o przygotowanie opinii prawnika co do procedury i 

prawidłowości  podejmowania przez Radę Gminy uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 

Odpowiedź w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej na tabletach. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 



Powzięcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwała nr Uchwałę Nr XXIV/180/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 29 do protokołu. 

 

15. Powzięcie uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 

rok. 
Projekt planu pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok stanowi Załącznik Nr 30 

do protokołu, który wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Został on sporządzony w 

oparciu o plan pracy Rady Gminy, w którym uwzględniono tematy wynikające z obowiązujących 

przepisów. Dodatkowo Komisja Rewizyjna wprowadziła do planu pracy na m-c luty punkt w 

następującym brzmieniu: „Kontrola zakupu i rozdysponowania paliwa – oleju napędowego przez 

Urząd Gminy Bielsk Podlaski w latach 2014 - 2016”. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do 

projektu uchwały? Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXIV/181/2020 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 31 do protokołu. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 27 listopada 2020 r. do dnia 29 grudnia 2020 r. 
Pani Wójt najpierw przekazała skład Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych: 

– Andrzej Lipski, 

– Alina Nazarewicz, 

– Irena Wróblewska, 

– Sławomir Niczyporuk, 



– Dorota Al-Arab, 

– ks. Zbigniew Domirski, 

– Irena Żmieńko 

Następnie Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawia sprawozdanie w okresie międzysesyjnym 

– stanowiące Załącznik Nr 32 do protokołu. Sprawozdanie radni otrzymali w formie 

elektronicznej. 

W dyskusji wzięli udział: 
ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że przed chwilą uchwalaliśmy Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a w sprawozdaniu czytam, że 

w ostatnim czasie wydano 3 pozwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – piwo, wino, wódka 

w jednej miejscowości – w Haćkach. Dostępność też ma wpływ na jego spożycie. Jeżeli jest pod 

ręką to mieszkańcy, czy też młodzież częściej po ten alkohol sięgają. 
RAISA RAJECKA Wójt Gminy poinformowała, iż wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych odbywa się na podstawie obowiązujących przepisów i określonych w tym zakresie 

limitów. Jeżeli chodzi o te 3 zezwolenia dotyczą one stacji paliw w Haćkach. Właścicielom stacji 

skończyła się ważność pozwolenia, dlatego ubiegali się o kolejne zezwolenie. Więcej zezwoleń w 

Haćkach nie ma. 

ALINA KORSZAK oznajmiła, że jest przerażona tą informacją, iż zostały wydane 3 zezwolenia. 

Dodała, że już widzi góry śmieci i butelek, które będą na stacji zalegały w krzakach. Będę ponawiać 

prośbę, aby rozmawiać z właścicielami stacji w celu postawienia konteneru na butelki. Przyjdzie 

wiosna i znowu sama z dziećmi będę musiała sprzątać. Jest to miejsce blisko Natury 2000. 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, iż w okresie międzysesyjnym 

wpłynęły dwie interpelacje: 

1) W dniu 16 grudnia br. wpłynęła interpelacja Przewodniczącego Klubu Radnych 

Konstruktywni - radnego JERZEGO ONACIKA dotycząca zagospodarowania kruszywa 

łamanego zakupionego w czerwcu 2020 r. przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski na 

podstawie faktury VAT nr 43/06/2020.   

2) W dniu 23 grudnia br. wpłynęła interpelacja Jerzego Onacika, w której radny wnioskuje o 

przeprowadzenie przez Komisję Rewizyjną kontroli dotyczącej przekazywania przez 

Urząd Gminy paliwa do ciągnika. 

Treść obu interpelacji przekazano radnym w formie elektronicznej.  

 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi udzielone przez Wójta Gminy na interpelacje 

radnego Jerzego Onacika złożone w dniu 26 listopada i 16 grudnia br. zostały przekazane 

wszystkim radnym w formie elektronicznej. 

Interpelacja radnego Jerzego Onacika z dnia 23 grudnia br. została załatwiona na posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej w dniu 28 grudnia br. poprzez uwzględnienie w projekcie planu pracy tej 

komisji na 2021 rok  przeprowadzenia kontroli zakupu i rozdysponowania paliwa – oleju 

napędowego przez Urząd Gminy Bielsk Podlaski w latach 2014-2016. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są uwagi? 

JERZY ONACIK poprosił, czy może odczytać interpelację złożoną w sprawie zakupu kruszywa. 

Za zgodą Przewodniczącego odczytał interpelację. Poinformował, że pomimo wielokrotnych pytań 

podczas posiedzeń Komisji, Pani Wójt nie wyjaśniła, kiedy zostało dostarczone zakupione 

kruszywo łamane, gdzie było składowane i jak zostało wykorzystane w ramach funduszu 

sołeckiego. Dopiero w piśmie z 8 grudnia 2020 r. do radnego Jerzego Paca Wójt poinformowała, 

że zakupione kruszywo łamane zostało wykorzystane do częściowej naprawy dróg  



w miejscowościach: Parcewo, Hołody, Grabowiec, Hryniewicze Małe i Woronie.  

 

19. Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wniosków. Zapytał, kto chce zabrać głos w dyskusji? 
JERZY ONACIK zapytał, czy gmina będzie dofinansowywać zakładanie gazu przez właścicieli 

nieruchomości? 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI odpowiedział, że na tą chwilę gmina nie będzie 

dofinansowywać. 

JERZY BAJENA wrócił do tematu w sprawie rozpoznania skargi na zaniechanie przez Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski przy wyborze Sołtysa wsi Deniski. Poinformował, iż popełnił błąd przy 

głosowaniu, gdyż z całą świadomością chciał zagłosować za uznaniem skargi za bezzasadną, 

zgodnie z projektem uchwały, jednakże z powodu błędu technicznego zagłosował inaczej. Głosując 

dłonią najwyraźniej dotknął pola czerwonego i zagłosował uznając skargę za zasadną. W związku 

z tym, iż korekty nie da się dokonać, poprosił o dokonanie zapisu w protokole. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI złożył najserdeczniejsze życzenia z okazji 

nadchodzącego Nowego Roku oraz z okazji Świat Bożego Narodzenia wszystkim, którzy będą te 

święta obchodzić. 

 

20. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI  zamknął  o godz. 11.01 XXIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący 
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